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Congress to observe electronic voting for the first time in 
Finnish municipal elections 
 
Strasbourg, 17.10.2008 – The Congress of Local and Regional Authorities of the Council 
of Europe will observe the new electronic voting which will be partially used in the 
municipal elections in Finland on Sunday 26 October. 
 
Congress member Susan Bolam (United Kingdom, EPP/CD) will carry out the visit to the 
country from 23 to 27 October. 
 
As part of its mandate to observe local and regional elections, the Congress will study the 
new electronic voting procedure, which is in trial use in three municipalities of Karkkila, 
Kauniainen and Vihti. The Congress has carried out more than 65 election observation 
missions, but it is the first time that it will make an assessment of electronic voting 
practices at municipal level. 
 
On 26-27 October, Susan Bolam will also participate in a seminar in Helsinki on electronic 
voting, organised by the Finnish Chairmanship of the OSCE. She will present her 
preliminary findings to the Congress in December 2008. 
 
Contact in Finland: 
Fredrik Holm, Congress Secretariat, mobile: + 358 40 535 22 94 
 
 
Le Congrès observera pour la première fois un vote 
électronique lors des élections municipales en Finlande 
 
Strasbourg, 17.10.2008 – Le Congrès des pouvoirs locaux et régionaux du Conseil de 
l’Europe s’apprête à observer le nouveau vote électronique qui sera partiellement utilisé 
lors des élections municipales du dimanche 26 octobre en Finlande. 
 
A cet effet, Susan Bolam (Royaume-Uni, PPE/DC), membre du Congrès, se rendra en 
Finlande du 23 au 27 octobre. 
 
Dans le cadre de son mandat d’observation des élections locales et régionales, le 
Congrès entend étudier la nouvelle procédure de vote électronique qui est utilisée à titre 
expérimental dans les trois communes de Karkkila, Kauniainen et Vihti. Le Congrès a 
effectué plus de 65 missions d’observation d’élections, mais c’est la première fois qu’il 
procédera à l’évaluation de pratiques de vote électronique à l’échelon municipal. 
 
Les 26 et 27 octobre, Susan Bolam participera en outre à un séminaire sur le vote 
électronique organisé à Helsinki par la présidence finlandaise de l’OSCE. Elle présentera 
ses premières conclusions au Congrès en décembre 2008. 
 
Contact en Finlande : 
Fredrik Holm, Secrétariat du Congrès, Tél. portable : + 358 40 535 22 94 
 


